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Fedefarma, la primera 
cooperativa en volum 
de facturació de Cata-

lunya i una de les principals 
distribuïdores farmacèuti-
ques d’Espanya amb més 

de 3.000 socis, ha aterrat a 
Gavà.
Des d’avui, la cooperativa 
disposa oficialment a la lo-
calitat del Baix Llobregat del 
seu centre logístic, que ha 
suposat una inversió de 30 
milions d’euros i s’ha con-
vertit ja en un dels més mo-
derns d’Europa, han explicat 
fonts de la companyia.
El centre, de 14.000 metres 
quadrats, preparat per a la 
gestió de més de 40.000 re-
ferències d’estoc que circu-
len per quatre quilòmetres 
de cintes transportadores, 
ha estat inaugurat aquest 

mes, durant un acte que ha 
comptat amb la presència 
del president de la Generali-
tat, Artur Mas.
El president de Fedefarma, 
Lluís Barenys, ha indicat que 
la cooperativa té capacitat 
per a tenir ellestides 30.000 
comandes diàries només en 
una hora i 30 minuts.
Barenys, qui s’ha mostrat 
comprensiu i solidari amb 
les restriccions aplicades per 
Mas al sector de la salut, li 
ha recordat, d’altra banda, 
que la viabilitat econòmica 
de moltes farmàcies “està en 
joc, i que l’endarreriment del 

pagament de la factura de la 
prestació farmacèutica per 
part de Salut agreujarà en-
cara més la situació”.
“Podem ser comprensius 
amb les mesures de conten-
ció però no podem ser-ho, 
en cap cas, amb els impa-
gaments”, ha afegit el pre-
sident de Fedefarma, una 
cooperativa que té com a 
principal activitat la distri-
bució de medicaments a las 
farmàcies, i que també dis-
posa de serveis de formació, 
assessorament tècnic, ser-
veis informàtics, gestió de 
compres i màrqueting.

Allau de parelles de fet fraudulentes 
a Martorell

MARtoRELL

L’Ajuntament de Marto-
rell ha decidit canviar el 
reglament de parelles 

estables i, a partir d’ara, de-
manarà un mínim d’un any 
d’empadronament als que 
solicitin poder accedir al re-
gistre com a parelles de fet.
La modificació de la norma 
arriba després que els ges-
tors municipals hagin detec-
tat un augment sospitós de 
sol·licituds.

Tot i que no han pogut apor-
tar una xifra exacta de peti-
cions, fonts municipals han 
assegurat a aquest mitjà que 
“el nombre de parelles de 
fet dels tres o quatre últims 
mesos era idèntic pràctica-
ment al de tot l’any anterior”.
Homes paquistanesos amb 
dones espanyoles gitanes
La majoria de parelles de fet 
“sospitoses” estaven forma-
des per homes estrangers 

(del Marroc i del Paquistan, 
per exemple) i dones autòc-
tones de raça gitana.
Tant els uns com les altres 
provenien d’altres locali-
tats. ”No cal ser detectiu per 
adonar-se que ens trobàvem 
davant d’un clar frau”, han 
sintetitzat les citades fonts.
L’objectiu dels primers era 
obtenir per la via ràpida 
el permís de residència al 
nostre país, mentre que el 

d’elles era purament econò-
mic: obtenir els diners que 
els exigien a canvi de la unió.

Procés finalitzat en 
només un dia
Les presumptes parelles 
formalitzaven el procés en 
un mateix dia, gairebé au-
tomàticament, beneficiant-
se de la major facilitat dels 
tràmits que en el cas del ma-
trimoni.

A més, viatjaven fins a Mar-
torell per aprofitar-se del 
fet que, a diferència del 
que passa a altres ciutats 
de l’àrea metropolitana de 
Barcelona, no es demanava 
cap antiguitat al padró mu-
nicipal.
Els dirigents de Marto-
rell confien que, després 
del setge, acabi definitiva-
ment l’auge de registres de 
parella de fet sospitoses.

L’Ajuntament es veu obligat a modificar el reglament i demanarà un any d’empadronament per tenir accés al registre
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La línia 158 
d’autobús ha 
deixat de funcionar 

Dos ferits per una 
explosió de gas a 
un pis del Prat

Aquesta mesura està 
inclosa en el marc del Pla 
de Racionalització de la 
Gestió de l’empresa.

Una dona de 30 anys i el seu 
fill, de cinc, presenten crema-
des després de la deflagració 
de dues ampolles de butà

Un grup d’infermers 
especialistes en sa-
lut mental del Parc 

Sanitari Sant Joan de Déu, 
ubicat a Sant Boi de Llo-
bregat, ha estat guardonat 
amb el XIII Premi Nacional 

d’Investigació d’Infermeria, 
atorgat per l’Hospital Uni-
versitari Marqués de Valde-
cilla de Cantabria.
El premi es va lliurar a San-
tander el 16 de desembre. 
L’infermer especialista en 

salut mental Hilari Andrés, 
investigador principal del 
projecte, que porta per títol 
Validación de la Escala de 
Predicción y Evaluación del 
Riesgo de Violencia (EPERV) 
i que és el resultat de més de 

quatre anys de recerca sobre 
el terreny, amb pacients del 
centre i també d’externs.
L’objectiu del projecte és 
predir i evaluar els riscos de 
violència que pot presentar 
cada pacient amb un tras-
torn mental greu, ja sigui 
cap als altres o cap a sí ma-
teix (autolesions, suicidi).
Aquest risc ha estat evaluat 
amb un qüestionari de 55 
indicadors. Pel que fa a la 
seva aplicació, l’instrument 
serà validat per infermeria 
tot i que pot ser administrat 
per qualsevol professional 
sanitari format i recolzat per 
la guia EPERV, segons han 
informat des de l’hospital a 
través d’un comunicat.
En el cas del centre de salut 

mental de Sant Boi, el treball 
es portarà a terme amb una 
mostra de 220 usuaris in-
gressats.
L’estudi ha estat seleccio-
nat pel jurat entre els 32 
projectes presentats -el 
major nombre de treballs 
presentats des de l’inici del 
certament- procedents de 
Madrid, Catalunya, País Basc, 
Castilla-La Manxa, Canàries i 
Cantabria.
A més de l’esmentat investi-
gador principal Hilari Andrés, 
han participat al projecte els 
infermers Mar Pica, Sonia 
Monedero, Oscar Rosillo, Jor-
di Quilez, Joaquín del Pino, 
Verónica García, Loli Domín-
guez, Alexandrina Foix, Núria 
Moreiras i Alfonso Molina.

Infermers del psiquiàtric de Sant Boi reben un premi nacional
SAnt boi

Hilari Andrés és l’investigador principal d’un projecte per a 
predir el risc de violència en malalts mentals

Gavà acull la nova seu d’una gran cooperativa farmacèutica
GAvà

Fedefarma, una de les principals distribuidores 
espanyoles de medicaments, instal·la un 
modern centre logístic a la localitat

Se traspasa 
RESTAURANTE-PIZZERÍA 

EN CoRNELLà. 

Local de 250m2 
700€/mes alquiler en 

funcionamiento.

Tel: 609 16 99 03

Distribuït a:

· Ajuntaments
· Mercats municipals
· Administracions de loteries
· Fleques
· Bencineres
· Centres comercials
· Botigues d'alimentació
· Fruiteries
· Cafeteries
· Bars
· Restaurants
· Estancs
· Resta de comerços    
de les principals zones    
comercials de cada    
població

ANUNCIA'T EN 
AQUEST DIARI 

des de 60€/mes
Telèfon:  615 87 33 44

T. 93 656 68 67

www.construclam.com | contacto@construclam.com

Construccions S.L

Fundada en 1995, se ha consolidado como empresa constructora de 
referencia, gracias a su alto grado de profesionalidad y servicio.

REHABILITACIÓN INTEGRAL DE EDIFICIOS  -  TRABAJOS VERTICALES

MANTENIMIENTO DE EDIFICIOS Y NAVES INDUSTRIALES 

OBRA NUEVA  -  REFORMAS INTERIORES Y DECORACIÓN  -  DEPARTAMENTO DE ARQUITECTURA 

PROYECTOS DE OBRA MAYOR Y MENOR   -  TRAMITACIÓN DE LICENCIAS DE OBRA Y SUBVENCIONES

SE REALIZAN LOS PRESUPUESTOS SIN COMPROMISO

SOCIETAT

El Consell Comarcal del Baix Llo-
bregat, en col·laboració amb 
dinou municipis de la comarca, 

ha posat en marxa el nou programa 
d’experiència professional per a 
l’ocupació juvenil a Catalunya “Jo-
ves per l’ocupació 2014-15”adreçat 
a un total de setanta joves entre 
els 14 i 24 anys inscrites en el Ser-
vei d’ocupació de Catalunya i en el 
Registre de Garantia Juvenil. Aquest 
programa preveu realitzar activitats 
de formació per a auxiliar de cuina i 

cambrer, dependent/a, mantenidor/a 
integral en pintura, jardineria i elec-
tricitat, i telemàrqueting i gestió de 
clients a través de xarxes.

Els ajuntaments que participen en 
aquesta nova edició són: Abrera, 
Castellví de Rosanes, Esparregue-
ra, Cervelló, Collbató, Corbera de 
Llobregat, Martorell, Molins de Rei, 
Olesa de Montserrat, Pallejà, La Pal-
ma de Cervelló, El Papiol, Sant An-
dreu de la Barca, Sant Just Desvern, 
Sant Esteve Sesrovires, Sant Vicenç 

dels Horts, Santa Coloma de Cerve-
lló, Torrelles de Llobregat i Vallirana.

En el cas de ser seleccionat, la in-
corporació al programa serà imme-
diata i la data màxima per presen-
tar la sol·licitud és el pròxim 31 de 
gener de 2015. El programa finalit-
zarà el 31 de desembre.

Contingut
És un programa integral for-
matiu, d’orientació, de suport, 
d’assessorament i acompanyament 
individual, per dotar a les persones 
joves de la formació i les competèn-
cies necessàries que li permetin mi-
llorar la seva posició en el mercat la-
boral per tal d’aconseguir i mantenir 
una feina. Les persones joves partici-
pants, mentre estiguin realitzant les 
accions formatives i les pràctiques 
associades rebran un ajut econòmic 
(incentius i ajuts pel transport).

més noticies...

El Consell Comarcal posa 
en marxa un nou programa 
d’ocupació juvenil
Ofereix setanta places per a persones entre 17 a 24 
anys i preveu fer activitats de formació per a auxiliar 
de cuina i cambrer, dependent/a, matenidor/a integral 
en pintura, jardineria i electricitat, i telemàrqueting i 
gestió de clients a través de xarxes

Segons fons de l’Ajuntament del 
Prat de Llobregat, al voltant de 
les 15.000 persones van poder 

visitar al llarg del passat cap de 
setmana l'estació de la línia L9 del 
metro situada a la plaça de Catalunya, 
amb motiu de la jornada de portes 
obertes coincidint amb la festa 
d'inauguració de la renovació de la 
plaça després de vuit anys d’obres.

Unes 9.000 persones van visitar 
l'estació dissabte i altres 6.000 
ho van fer diumenge. L'estació, 
que portarà per nom "Cèntric", 
entrarà en servei al llarg de l'any 
2016, quan comencin a circular 
els combois per aquesta línia de 
metro, i que permetrà una millor 
comunicació per al municipi 
baixllobregatí.

La nova estació de la Línia L9 es 
presenta a la ciutadania del Prat
Al voltant de les 15.000 persones van poder 
visitar la infraestructura que portarà el nom 
“Cèntric” i entrarà en funcionament l’any 2016

Foto: elprat.tv

Disminueixen les 
denúncies per violència 
masclista a la comarca

Inauguració de la 
plaça de Catalunya
i portes obertes 
del metro

El Baix Llobregat va 
rebre el 2014 més 
de 150 MEUR en 
inversions

El santfeliuenc 
Jaume Armengol
rep un reconeixement 
la seva tasca

Set centres del Baix 
reben l’acreditació 
d’hospitals sense fum

El Trambaix assoleix 
un nou rècord de 
viatgers
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Comencen les obres 
del passeig Marítim de 
Castelldefels
Duraran entre 10 o 12 mesos, tindrà cinc 
quilòmetres de longitud i donarà continuïtat a 
tota la franja costanera del municipi baixllobregatí

Aquest mes s’han 
iniciat les obres que 
completaran el passeig 

del front marítim de 
Castelldefels, que donarà 
continuïtat a tota la franja 
costanera del municipi 
baixllobregatí, al barri 
de Baixador. Una nova 
infraestructura turística que 
servirà de punt d'atracció 
per a dinamitzar l'economia 
local i el turisme. Aquest 
tercer tram del passeig 
Marítim, de cinc quilòmetres 
de longitud, comença 
a l'alçada de l'avinguda 
República Argentina i acaba 
al final del terme municipal, 
al carrer Penyeta Roja.

El projecte final de la 
tercera fase del Passeig 
Marítim de Castelldefels 
i el desenvolupament de 
les obres duraran entre 10 
i 12 mesos. La construcció 

l’assumeix l'Estat amb 
una inversió de més de 
2'1 milions d'euros a 
excepció del mobiliari i 
l'ornamentació, que ho 
pagarà l'Ajuntament amb 
la col·laboració de l'Àrea 
Metropolitana de Barcelona. 

“Aquest projecte crearà una 
magnífica zona perquè tots 
els veïns i tots els visitants 
gaudeixin d'un espai 
immillorable al costat del 
mar”, explica el regidor de 
Governació, Via Pública i 
Platges, David Solé.

Foto: Ajuntament de Castelldefels
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23m2 azulejos
6m2 pavimento
Techo de aluminio
2 Downlight
Granito nacional 5,6 modelos a elegir.
Horno multifunción inox
Inducción total de 3 fuegos
Fregadera de 1 o 2 cubetas y grifo
Campana decorativa 90 inox
Mobiliario 4m/l
Incluido mano de obra, materiales e instalaciones

TOTAL 6.500€ IVA INCLUIDO
POR LA REFORMA DE COCINA Y BAÑO COMPLETO 5% DE DESCUENTO ADICIONAL

OFERTA COCINA COMPLETA

18m2 azulejos
3m2 pavimento

Techo de aluminio
1 Downlight

Inodoro Victoria
Plato de ducha Malta 70x100
Grifería y conjunto teleducha

Mampara cristal hasta 1,30 m/l
Mueble 70 en madera arena, wengé o blanco

Incluido mano de obra, materiales e instalaciones

TOTAL 3.500€ IVA INCLUIDO

OFERTA BAÑO COMPLETOHNOS. MORENO DÍAZ
Reformas y construcciones
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C/Teide,10 - L'HOSPITALET · e-mail: r.y.j.moreno@hotmail.com

Albañilería · Fontanería · Carpintería · Electricidad · más... Presupuestos 
sin 

compromiso

Cornellà de Llobregat se 
suma, a partir d’aquest 
diumenge 18 de gener, 

als municipis del Baix Llo-
bregat que compten amb 
un Mercat de Pagès. Una ini-
ciativa que apropa fruites i 
hortalisses de temporada de 
productors locals a la ciuta-
dania del municipi, cosa que 
compleix una doble funció: 
dinamitzar el teixit social i 
econòmic local, alhora que 
redueix la contaminació 
pels transports. La cita tin-
drà lloc cada diumenge de 

l’any (a excepció dels cen-
trals d’agost), de 10 a 14 ho-
res, al parc de Can Mercader.

Al Mercat de Pagès de Cor-
nellà hi haurà, de moment, 
un total de vuit parades de 
productors comarcals i altres 
tres exclusivament locals on 
participen la Cervesa Cornèlia, 
Tecsalsa (un centre d’ocupació 
per a persones amb algun 
tipus de discapacitat que 
vendran plantes aromàti-
ques i accessoris per als horts 
domèstics) i Pastinaca (una as-

sociació de productors i con-
sumidors de productes agrí-

coles, amb seu al restaurant El 
Diván de los Sentidos).

La Policia Municipal de 
Gavà tornarà a controlar, 
a partir de passat dimarts 

13 de gener, la velocitat dels 
vehicles amb un radar mòbil. 
L’objectiu de la mesura és 
reduir els comportaments 
de determinats conductors 
o conductores que no 
respecten els límits de 
velocitat i posen en perill la 
seguretat dels vianants i de la 
resta d’automobilistes. Durant 
les pròximes setmanes, 
l’aparell s’ubicarà a les vies 
urbanes on es detecten més 

infraccions per excés de 
velocitat: Avingudes de les 
Bòbiles, de Joan Carles I, del 
Mar, d’Eramprunyà i d’Europa; 
carrers d’Àngela Roca, de 
l’Argila, de Montflorit, de les 
Colomeres, de Sant Lluís i de 
Sant Nicasi; plaça Catalunya i 
camí de la Pava.

Més d’11.300 
vehicles controlats 
el 2014

En els dos operatius 
engegats durant el 2014 

es van realitzar un total de 
30 controls de velocitat 
(14 a la primera fase i 16 
a la segona) amb un total 
de 25 hores de control 
amb una mitjana d’estada 
a cada punt entre 46 i 52 
minuts. En ocasions es va 
repetir un mateix punt. En 
aquests dos dispositius, 

es van controlar 11.303 
vehicles, dels quals 344 
superaven la velocitat 
permesa. De les infraccions 
denunciades, 49% van 
ser greus. Així, 119 dels 
conductors denunciats 
havien superat en més e 20 
km/h la velocitat permesa, 
i 74, en més de 30 km/h.

 Foto: Consell Comarcal Baix Llobregat

Cornellà de Llobregat gaudeix 
el seu Mercat de Pagès
Se celebrarà cada diumenge de l’any al parc de Can Mercader i 
comptarà amb productors del Parc Agrari i de tres locals (Cervesa 
Cornèlia, Tecsalsa i Pasticana)

L’Ajuntament de Gavà torna a
vigilar els conductors imprudents
La Policia Municipal instal·la un 
radar mòbil, fins al 26 de gener, 
en els carrers on es detecten un 
major nombre d’infraccions o 
situacions de risc

Depressió
Fòbies
Ansietat
Estrés
Inseguretat i autoestima
Fracàs escolar
Adolescència
Problemes de Parella
Dol

Previsió, 1
08970 Sant Joan Despí
www.psicoars.com

Llegir a casa
En l’actualitat existeix 
un volum considerable 
d’alumnes amb dificul-
tats relacionades amb la 
lectura. És necessari ava-
luar les característiques 
del llenguatge dels in-
fants per tal de reeducar 
les dificultats que presen-
tin i, a continuació,  po-
der-los acompanyar en l’ 
aprenentatge de la lec-
tura. Existeixen diferents 
activitats i estratègies 
que propicien el desen-
volupament de la lectura 
i han de ser traslladables 
al dia a dia de l’infant en 
l’àmbit familiar.

Els pares i familiars de 
l’infant actuen com a 
referents per als infants 
i com a models que 
voldran imitar i seguir, són 
els qui poden traslladar 
l’hàbit lector. La lectura 
mai s’ha de viure com una 
obligació sinó com un 
moment de gaudir.

Els pares són els que 
coneixen millor els fills 
i per tant són els que 
poden saber quines 
lectures poden incitar el 
seu interès i les que es 
poden relacionar amb 
les seves experiències 
viscudes. 

És recomanable convertir 
la lectura en un acte 
quotidià: llegir un conte 
abans d’anar a dormir, 
cantar una cançó de bon 
dia, llegir un refrany per 
cada mes... 

En edats primerenques 
és aconsellable llegir-los 
en veu alta contes, dites, 
refranys... Aquest és un 
hàbit que no s’ha de 
perdre mai. Encara que 
qui llegeixi sigui l’adult, 
una bona opció és que 
l’infant ressegueixi el 

text amb el dit, d’aquesta 
manera s’ajuda l’infant a 
descobrir el valor del codi 
escrit. 

Els infants han de poder 
escollir les seves pròpies 
lectures. Si el que es 
llegeix no els agrada cal 
escollir un altre llibre, 
l’estona que es dedica a 
la lectura ha de ser una 
estona agradable. 

Abans de llegir es poden 
mirar les imatges i 
imaginar què passarà, 
com també, es pot aturar 
la lectura i fer hipòtesis 
del que pot succeir a 
continuació.

Cal tenir en compte 
que s’han de regalar 
llibres coneixent les 
característiques pròpies 
de cada edat i els seus 
interessos personals, 
d’aquesta manera, s’ 
afavoreix el gust per la 
lectura.

Pel que fa a la ubicació 
cal trobar un espai de 
lectura a casa que sigui 
estable i agradable com 
pot ser la sala d’estar,  l’ 
habitació o un altre racó.  
A les prestatgeries de la 
biblioteca familiar o a 
l’habitació dels infants 
convé reservar un espai 
per als llibres infantils.

Mariona Fisa i Gol
Mestra d'educació especial
Logopeda
ARS centre psicològic
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REPOR
“Hi ha estudis que asseguren que fins al 2040 hi haurà malalties relacionades amb els mesoteliomes”, diu l’advocat del col·lectiu 

La batalla contra l’amiant, una guerra sense fi

/Albert Hernàndez 

El passat mes de 
desembre es va saber 
que el Jutjat Social 

número 14 de Barcelona 
va decretar que Uralita 
indemnitzés amb 86.276€ 
en concepte de danys i 
perjudicis un antic empleat 
d’aquesta empresa per la 
mort de la seva dona, l’any 
2011, fruit de l’exposició 
a l’amiant al qual havia 
estat exposada mentre ell 
hi va treballar. Es tracta 
de la primera sentència 
favorable a una víctima 
passiva a Catalunya per 
via social. L’home va ser 
assalariat de l’empresa 
Rocalla de Castelldefels, 
dedicada a la fabricació 
de material per a la 
construcció, durant quasi 
tres dècades. La fàbrica va 
ser absorbida finalment 
per Uralita. Aquesta és 
una petita victòria no 
només d’aquest familiar 
sinó de tot un col·lectiu de 
persones que lluiten des de 
fa temps per treure a relluir 
unes condicions laborals 
que atemptaven no 
només contra els mateixos 
treballadors sinó contra 
tot el seu l’entorn com està 
quedant palès amb les 
patologies posteriors que 
s’estan derivant.

Casualitats de la vida o 
el propi destí van fer que 
aquesta família afectada i 
el Col·lectiu Ronda, grup 
d’advocats que fa més 
d’una dècada que lideren 
la lluita legal contra 
l’amiant, es creuessin 

en el camí. “Vam llogar 
un pis al carrer Arcadi 
Balaguer de Castelldefels 
per rebre visites gratuïtes 
de perjudicats per aquest 
mineral i justament ella 
era la veïna de davant 
nostre”, explica el lletrat 
del cas i membre d’aquest 
col·lectiu, Miguel Arenas. 

Tal com relata, aquesta 
dona els feia “d’enllaç” amb 
algunes persones, ja que 
el seu marit havia treballat 
a Rocalla i “li netejava la 
roba, plena d’amiant, quan 
arribava de la feina”. Arenas 
continua amb la seva 
explicació, “per la relació 
que teníem amb ella vam 

veure que la seva patologia 
era derivada de l’exposició 
a l’amiant. Sense haver-
hi treballat mai. Si no ens 
haguéssim conegut, mai ho 
hauríem sabut” i culmina 
fins que “va emmalaltir i 
va morir de mesotelioma 
pleural, que afecta a la part 
exterior del pulmó i no 
té curació. A més, és una 
patologia molt dolorosa”. 

I és que el desconeixement 
a la comarca del dany 
d’aquest mineral era 
molt comú, com assegura 
l’advocat, referint-se a 
que quan van organitzar 
l’assemblea informativa a 
Castelldefels l’any 2010 va 
ser “multitudinària”. Més de 
250 persones van assistir-
hi, “hi havia de tot, gent 
malalta, amb invalidesa... 
que havien treballat a 
Rocalla i no els hi havien 
reconegut que era per 
culpa de la seva professió. 
Una autèntica barbaritat”, 
exclama Arenas.

Uralita ja ha recorregut 
la sentència al següent 
estament, el Tribunal 
Superior de Justícia de 
Catalunya, i basa la seva 
defensa en el compliment 
de la legislació específica 
en matèria d’amiant i 
mediambiental. L’empresa 
detalla que va començar a 
substituir aquest producte 
“abans de l’entrada en vigor 
de la normativa europea de 
1999 i espanyola de 2002”. 

Els primers 
símptomes el 2008
L’espurna va sorgir amb les 
protestes, a principis del 
2008, dels treballadors de 
Correus de Castelldefels, 
després que nou com-
panys i veïns de la zona 
patissin càncer. L’antiga fà-
brica de Rocalla, que va es-

tar activa durant més de 70 
anys (des de principis dels 
’20 fins a finals del ’90), 
estava ubicada a la zona 
on és troba l’edifici postal 
espanyol. Això va alertar 
els advocats del Col·lectiu 
Ronda i per aquest motiu, 
posteriorment, van mun-
tar sessions informatives a 
la localitat costera del Baix 
Llobregat. 

Poc a poc, han anat aflo-
rant més casos i, segons el 
jurista, “per desgràcia que-
den molts anys de lluita. Hi 
ha estudis que asseguren 
que fins al 2040 hi haurà 
malalties relacionades 
amb els mesoteliomes”. No 
només Castelldefels està 
afectada, els municipis 
propers, per l’envergadura 
de Rocalla, també. A Gavà, 
per exemple, aquesta 
cooperativa d’advocats 
ja ha muntat un punt 
d’informació, tots els di-
mecres de gener, febrer i 
març s’instal·len al Centre 
de Suport de l’Empresa. 
I al Prat de Llobregat, on 
des del 2009 ja hi ha crea-
da l’Associació d’Afectats 

per l’Amiant, també hi ha 
engegada una batalla le-
gal, principalment, contra 
l’empresa Honeywell Fri-
citions Espanya, dedicada 
a la confecció de pastilles 
de fre i que anteriorment 
s’anomenava Jurid Ibérica.  

Sigui com sigui, el vere-
dicte establert pel jutjat 
de Barcelona és pioner per 
l’ordre social, és a dir, el tri-
bunal de treballadors que 
determinen la relació entre 
empreses i assalariats, en 
aquest cas, per haver cau-
sat un dany moral a un tre-
ballador per la mort de la 
seva dona. Tot i així des del 
Col·lectiu Ronda confirmen 
que seguiran en aquesta 
línia, però amb l’objectiu 
que uns, treballadors, i 
d’altres, passius, “tots els 
afectats”, apunta Arenas, 
segueixin reclamant.  

Per a mes informació,
aquest és l’enllaç del 
Col·lectiu Ronda:

http://www.cronda.coop/
I el seu telèfon: 

93 268.21.99

El Baix Llobregat és un dels territoris de Catalunya 
amb un major número d’afectats.
Aquests ja fa temps que es mobilitzen
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El Tribunal Català de 
Defensa de la Compe-
tència de l’Autoritat 

Catalana de la Competència 
(ACCO) ha imposat una san-
ció d’1,7 milions d’euros a 
diverses entitats públiques 
i privades del Baix Llobre-
gat per restringir l’elecció 
d’empreses en matèria de 
serveis funeraris a la co-
marca. Segons la resolució, 
aquesta pràctica s’hauria 
dut a terme al llarg de cinc 
anys, entre 2008 i 2013. Els 
prop de dos milions d’euros 
de sanció s’han repartit de la 
següent manera: 800.000€ 
a Àltima Serveis Funeraris, 
500.000€ a l’Ajuntament de 
L’Hospitalet del Llobregat, 
300.000€ a l’Institut Català 
de la Salut com a entitat ges-
tora de l’Hospital Universita-
ri de Bellvitge, 100.000€ a 
l’Institut Català d’Oncologia 

com a entitat gestora de 
l’Hospital Duran i Reynals i, 
per últim, 25.000€ al Con-
sorci Sanitari Integral com a 
entitat gestora de l’Hospital 
General de L’Hospitalet.

Tot neix arrel d’una denún-
cia de Serveis Funeraris Es-
teve. Tal com relata el seu 
gerent, Pere Esteve, “no ens 
van deixar recollir un difunt 
a l’Hospital Universitari de 
Bellvitge per traslladar-lo a 
Sant Sadurní d’Anoia l’any 
2011”. En referència a Àlti-
ma Serveis Funeraris, l’única 
empresa autoritzada per 
part de l’Ajuntament de 
L’Hospitalet a dur a terme 
aquesta prestació a la ciu-
tat,  i afegeix Esteve, “teníem 
certificat i autorització de 
la família”. Tot i així, no van 
poder fer la feina per la qual 
se’ls havia contractat i “per 
això vaig denunciar-ho. Es 

vulnerava el dret a la com-
petència”. Una afirmació que 
així ha confirmat l’ACCO. 

Àltima, per la seva part, no 
ha volgut fer declaracions al 
respecte i ha limitat la seva 
resposta a un breu comuni-
cat manifestant el seu “des-
acord” amb la resolució i ha 
anunciat un recurs al Tribu-

nal de l’ordre de Contenciós 
Administratiu emparant la 
seva actuació d’acord amb 
la “normativa de serveis fu-
neraris de L’Hospitalet de 
Llobregat”. Un camí que 
també seguirà l’ajuntament 
sancionat, tal com ha con-
firmat el 1r tinent d’alcalde, 
Francesc Josep Belver, que 
defensa l’actuació del con-
sistori al·legant, “no teníem 
sol·licitud de l’empresa 
esmentada” i l’administració, 
assegura, ha de vetllar per la 
correcta prestació del servei, 
“d’aquí la importància de 
demanar una autorització”.         

Pràctiques
condicionants

El 1996 es va liberalitzar la 
prestació d’aquesta acti-
vitat econòmica, fins a la 
data estaven reservades a 
entitats locals que exercien 
en règim de monopoli. 
No obstant això, aquesta 
mesura va establir que els 
ajuntaments marquessin 
la seva normativa per ator-
gar el servei a qualsevol 
sol·licitant que complís els 
requisits. El 2006, d’acord 
amb el canvi de mercat, i 
gràcies a una llei espanyola 
es va ampliar encara més. 

Es podia actuar per tot el 
territori espanyol amb una 
autorització de qualsevol 
municipi per dur a terme 
el servei. I el 2009 es va alli-
berar del tot. La legislació 
catalana va haver de modi-
ficar-se per tal d’adaptar-se 
aquests canvis. 

D’aquesta manera, xoca amb 
l’argument de l’executiu 
hospitalenc que requereix 
del seu vistiplau per desen-
volupar l’activitat i, a més, 
en paraules de Belver, “en 
aquest període de liberalit-
zació ningú més ens va de-
manar autorització. Només 
Àltima”. Però l’expedient 
de l’ACCO recull dues pe-
ticions d’informació, una 
per part de Serveis Funera-
ris d’Esplugues de Llobre-
gat sobre la recollida de 
cossos d’aquesta localitat 
a l’Hospital Universitari de 
Bellvitge i l’altra del Grup 
Mèmora per “col·laborar 
en la retirada de cadàvers”. 
Unes sol·licituds, com de-
talla el text, amb una ma-
teixa resposta: “Àltima és 
l’única empresa amb au-
torització administrativa 
per procedir a la retirada 
de difunts esdevinguts 
en aquests centres”, en 

referència als hospitals 
Universitari de Bellvitge, 
Duran i Reynals i Gene-
ral de L’Hospitalet.  Per 
això l’ACCO ha considerat 
que la progressiva libera-
lització ha tingut un im-
pacte “pràcticament nul”.

La relació entre l’ajuntament 
i l’empresa Àltima prové de 
la concessió administrativa 
municipal (aleshores es deia 
Funeràries L’Hospitalet) 
que va guanyar en un con-
curs públic el 1987. De fet, 
va ser l’única que es va 
presentar. Així, l’acord te-
nia una durada de 35 anys 
ampliables cada cinc fins 
als 50 i que, com assenyala 
l’expedient de l’organisme 
autònom català, “encara 
està vigent” i, entre d’altres, 
“percep un cànon del 12%”. 
Extrem que Belver ha con-
tradit i ha afirmat que des de 
“fa dos o tres anys s’ofereix 
el servei, però no hi ha con-
cessió”.  A més de la sanció, 
l’ACCO insta al consistori 
que comuniqui als centres 
hospitalaris i residències 
geriàtriques del municipi 
que els serveis de trasllat 
de difunts poden ser duts 
a terme per qualsevol em-
presa funerària. 

REPORTATGE

Una sanció de l’ACCO a Àltima 
destapa una “pràctica restrictiva 
de la competència” a L’Hospitalet 
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MEDI AMBIENT

Volen acabar amb les males olors 
a Sant Vicenç dels Horts
Les accions han d’estar enllestides a l’estiu i implicaran tapar amb teles les piles de residus 
orgànics que arriben a la planta de compostatge de Torrelles i aplicar-hi un sistema de ventilació

Participen els municipis baixllobregatins 
d’Olesa, Esparreguera i Collbató i té com a 
objectiu la prevenció d’incendis forestals 
així com la conservació i millora de la seva 
biodiversitat.

El diputat adjunt d'espais Naturals, Andreu 
Carreras, acompanyat de l'administrador 
de Montserrat, pare Manel Gasch, va 
presentar al monestir de Montserrat el 
projecte europeu Life Montserrat, per a 
la prevenció d'incendis forestals, així com 
la conservació i millora de la biodiversitat 
de la muntanya de Montserrat A l’acte van 
assistir els alcaldes dels catorze municipis 
de les comarques del Bages, Anoia i Baix 
Llobregat inclosos en el projecte entre els 
quals cal destacar Collbató, Esparreguera 
i Olesa de Montserrat.

El projecte Life Montserrat, inclòs en el 
programa mediambiental europeu Life+ 
2014, té com a objectiu la prevenció 
d'incendis forestals i la conservació i 
millora de la biodiversitat de la muntanya 
de Montserrat. El projecte té un període 
d'execució de quatre anys i compta 
amb un pressupost global de 3,5 
MEUR, dels quals 1,7 MEUR provenen 
de fons europeus. La Diputació de 
Barcelona destinarà a l'execució del 
projecte un total de 512.000 euros, en 
el qual també participen com a socis 
l'Associació Propietaris Forestals Entorns 
de Montserrat, la Fundació Catalunya-
La Pedrera, Generalitat de Catalunya i el 
Patronat de la Muntanya de Montserrat, 
que aportaran al projecte 1,2 MEUR, 
amb els quals es configura el 50% del 
pressupost total del programa.

La Diputació de Barcelona, a través de 
l'Àrea de Territori i Sostenibilitat que 
gestiona la Xarxa de Parcs Naturals, 
coordina aquest projecte que en el seu 
conjunt afecta una superfície de 42,487 
ha de la muntanya de Montserrat, el 64% 
de la qual és superfície forestal, i es basa 
en la gran riquesa natural de la muntanya 
i els seus entorns, bona part de la qual 
forma part de la Xarxa Natura 2000.

Durant aquesta temporada tardor-hi-
vern s'està portant a terme el vuitè ci-
cle d'activitats als parcs, platges i rius 

metropolitans, que s'organitza des de fa uns 
anys des de l'AMB en col·laboració amb el 
Museu de Ciències Naturals, els ajuntaments 
metropolitans i altres entitats, amb una pro-
posta diferent cada dissabte i cada diumen-
ge. La periodicitat d'aquest cicle és de dues 
edicions cada any: de primavera i d'hivern.

També aquest any 2014 s'han dut a terme 
més de 300 activitats diferents en el marc 
d'una nova edició dels tretze Programes 
Anuals d'Activitats als parcs metropolitans 
organitzats des d'AMB i els Ajuntaments on 
han participat 15.000 persones. Enguany, 
a més, i com a novetat, han començat les 
programacions dels projectes de Jugate-
cambiental, un recurs de dinamització dels 
parcs metropolitans que han dut a terme 
un munt d'activitats de caire mediambien-
tal que posen de relleu diferents aspectes 
del parc, i que segueixen els eixos de sos-
tenibilitat continguts en el Programa Me-
tropolità d'Educació per a la Sostenibilitat.

En aquests programes, el públic ha pogut gau-
dir d'un munt de propostes ben diferents que 
han posat en valor aquests espais metropoli-
tans. Algunes d'aquestes activitats han estat 
jornades participatives, on a més de trobar-hi 
una manera atractiva i amena de conèixer, 
aprendre i divertir-se (ja que estan guiades per 
professionals experts), el públic ha pogut par-
ticipar d'una acció de millora sobre el medi na-
tural més proper. D'aquesta manera els partici-
pants no són només espectadors, sinó que es 

converteixen en agents actius que intervenen 
i interactuen amb l'entorn, ajudant a la millora 
de la biodiversitat, amb la plantació d'espècies 
autòctones i en la millora dels seus hàbitats.

Algunes d'aquestes accions han consistit, per 
exemple, en la recuperació de l'ecosistema de 
les dunes litorals de Castelldefels, Gavà i Vilade-
cans. En total, unes 420 persones han intervin-
gut en les activitats de millora de la biodiversi-
tat dels parcs, rius i platges metropolitanes.

Es va obrir la darrera convocatòria 
del concurs d'idees "Passatges 
Metropolitans", una iniciativa liderada 

per l'Àrea Metropolitana de Barcelona (AMB) 
i l'Institut pour la Ville en Mouvement. 
Aquesta nova convocatòria proposa dos 
emplaçaments particulars del territori de 
l'AMB en aquest cas, entre els municipis 
de Molins de Rei i Sant Vicenç dels Horts i 
també a Hospitalet de Llobregat. "Passatges 

Metropolitans" permet presentar projectes 
en sis punts molt concrets de l'àrea 
metropolitana, que actualment presenten 
problemàtiques d'aquest tipus. El premi: hi 
haurà sis projectes guanyadors de 3.000€ 
en metàl·lic, així com 12 mencions d'honor 
que seran divulgades a una exposició 
itinerant i publicades a un volum especial 
de la col·lecció Quaderns del PDU dedicat al 
concurs Passatges Metropolitans.

Seguint el model d'èxit dels horts lúdics 
per a gent gran, els nous horts es 
destinen a persones d'entre 18 i 60 

anys, amb preferència per a les que estiguin 
en atur. Altres cinc horts els gestionarà 
directament l'Ajuntament amb finalitats 
socials. Estaran dissenyats per a l’ús agrícola 
(inclòs el conreu de plantes de jardineria), 
amb finalitat no lucrativa.

L’Agència de Residus de Catalunya i l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona (AMB) s’han 
compromès a implantar un seguit de 

mesures per pal·liar les males olors generades 
per la planta de compostatge de Torrelles de 
Llobregat i que des de fa més d’una dècada 
afecten àrees del barri vicentí de Sant Antoni.

Les accions han d’estar enllestides a l’estiu i 
implicaran tapar amb teles les piles de residus 
orgànics que arriben a la planta i aplicar-hi 
un sistema de ventilació. També es plantarà 
una barrera de xiprers. Tot plegat ha de reduir 
en un 60% l’impacte de les olors generades 
durant la descomposició dels residus.

El compromís es va adoptar fa un parell 
de setmanes en una reunió celebrada a 
l’Ajuntament de Sant Vicenç dels Horts, 
en què va assistir-hi la regidora de Medi 
Ambient i Serveis, Petri García, tècnics de 
l’AMB i representants veïnals. La planta de 
compostatge de Torrelles està gestionada per 
l’Àrea Metropolitana de Barcelona, però les 

inversions que s’hi fan depenen de l’Agència 
de Residus de Catalunya. L’organisme, 
dependent de la Generalitat, s’ha compromès 

a destinar-hi una partida pressupostària l’any 
vinent per acabar amb unes molèsties que 
s’arrosseguen des de l’any 2003.

Els ciutadans participen en la 
millora de la biodiversitat

Neix un nou 
projecte per 
protegir la 
muntanya de 
Montserrat

La tercera convocatòria del concurs 
"Passatges Metropolitans", en marxa

L’Ajuntament del Prat crea 
45 nous horts municipals

S’està duent a terme el vuitè cicle d'activitats als parcs, platges i rius 
metropolitans, que s'organitza des de fa uns anys des de l'AMB
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ECONOMIA més noticies...

Foto: Ajuntament de Molins de Rei

L ’alcalde de Molins de Rei Joan 
Ramon Casals, el Gerent de 
l’Àrea Metropolitana de Barce-

lona, Ramon Torra, i el director de 
l’Agència de Residus de Catalun-
ya, Josep Maria Tost, van visitar la 
planta de triatge de Molins de Rei, 
després de les àmplies remodela-
cions i actualitzacions que s’hi han 
fet durant els últims mesos. Està 
previst que la instal·lació estigui en 
funcionament al 100% a partir del 
pròxim dilluns, 19 de gener.

Més capacitat
Les obres han consistit en 
l’ampliació de la coberta de la nau 
en un 45% i la renovació total de la 
maquinària per adaptar-la a les úl-
times tecnologies, que permetran 
augmentar de manera important 
el rendiment que la planta oferia 
fins ara. Amb aquestes millores, la 
instal·lació tindrà capacitat per re-
cuperar més de 5.000 tones de ma-
terials, més d’un 30% de les 16.000 
tones de residus que rep anual-
ment. Part del rebuig generat (el 
material no aprofitable) es destina 
com a combustible substitutiu del 
petroli per a la indústria cimente-
ra. D’aquesta manera, augmentarà  
l’aprofitament dels residus com a 
recursos, amb els beneficis ambien-
tals i econòmics que comporta.

Els treballs de millora, que s’han 
dut a terme al llarg de l’any 2014, 
han estat finançats per la Gene-
ralitat de Catalunya, a través de 
l’Agència de Residus de Catalun-
ya per mitjà d’una subvenció, i 
l’import total ha estat  3,9 MEUR.

A la Planta de Triatge de Molins de 
Rei hi arriben els residus del tipus 
FIRM (fracció inorgànica de residus 
municipals), una de les tipologies 
pròpies del sistema anomenat “de 
residu mínim”. Aquest sistema se-
para els residus en quatre catego-

ries: paper, vidre, matèria orgànica 
i FIRM, que conté una part impor-
tant d’envasos de plàstic i metall. 
Els cinc municipis metropolitans 
que segueixen aquest sistema de 
recollida (Molins de Rei, Castellbis-
bal, El Papiol, Torrelles de Llobre-
gat i Corbera de Llobregat) envien 
aquesta fracció de residus a aques-
ta planta, on es procedeix al seu 
triatge. La instal·lació, a més, rep 
també els residus procedents del 
buidatge de les papereres de totes 
les platges i parcs metropolitans.

Setze anys funcionant
Aquesta planta està en funcionament 
des de l’any 1999, i només s’hi havien 
fet petites actuacions de condicio-
nament el 2001, consistents en la 
instal·lació de vestuaris i d’una cabina 
de selecció de residus voluminosos. 
Durant l’aturada de la planta amb 
motiu de les obres, el personal s’ha 
destinat a altres tasques de manteni-
ment i neteja. La millora tecnològica 
de la planta no només no ha compor-
tat la pèrdua de llocs de treball, sinó 
que n’ha millorat la qualitat.

Entra en servei la remodelada planta 
de triatge de brossa inorgànica
La capacitat de recuperació de materials a la planta de Molins de Rei augmenta 
fins a les 5.000 tones, i rep residus de Molins, Castellbisbal, El Papiol, Torrelles i 
Corbera, a més de les papereres de totes les platges i parcs metropolitans

L’Ajuntament de Sant Vicenç 
dels Horts i la Fundació 
Alícia han tancat un acord 

de col·laboració per promoure el 
producte agrícola de proximitat 
i treure’n el màxim profit. 
Una delegació del consistori 

baixllobregatí encapçalada per 
l’alcalde, Oriol Junqueras, va 
visitar la fundació al Mont Sant 
Benet (Sant Fruitós del Bages), on 
s’investiga com fer cuina sana i 
sostenible per a tota la població. 
Es treballa, per exemple, en 

investigacions per millorar els 
menjars de determinats pacients 
hospitalaris o s’assessora en 
investigació i desenvolupament a 
la petita i mitjana empresa.

Aquesta iniciativa implicarà un 
treball interdisciplinari entre 
pagesos, restauradors, escoles, 
diferents col·lectius del municipi 
i la mateixa Fundació Alícia amb 
el suport de l’Ajuntament de 
Sant Vicenç. Inclourà sessions 
formatives per als pagesos i 
restauradors en les mateixes 
instal·lacions de la fundació i 
també el fet de treballar en la base 
d’un receptari que tingui com a 
protagonista el producte agrícola 
que s’està cultivant als horts de 
Sant Vicenç i a poblacions veïnes.

“Sant Vicenç dels Horts té moltes 
potencialitats, tant agràries com 
comercials i de restauració, i 
també poden jugar un paper molt 
important les escoles i els instituts, 
amb formació en àmbits que tenen 

sortida professional com la cuina i 
l’economia agrària”, va explicar 
Junqueras, i va afegir que “hem de 
saber posar-ho en valor i aprofitar-
ho i segur que des de la Fundació 
Alícia ens poden ajudar.”

Presents a la Mostra 
Comercial i Agrícola

En aquest sentit, membres de la 
Fundació Alícia estaran presents a 
la 31a Mostra Comercial i Agrícola 
del municipi que tindrà lloc els 
dies 24 i 25 de gener amb un show 
cooking, on es prepararan receptes 
en directe a l’espai dedicat a la 
degustació, a la plaça de Lluís 
Companys. La idea és fer partícip 
al públic de tot el treball realitzat 
aquell dia i en les setmanes prèvies 
de formació. Aquest tipus de 
col·laboració s'estendrà al llarg 
de l'any amb diverses actuacions 
que es planificaran conjuntament 
amb la fundació, l'Ajuntament i 
diversos col·lectius del municipi.

L’Ajuntament de Sant Vicenç i la Fundació Alícia 
promouran el producte agrícola de proximitat
Amb aquest acord de col·laboració es posaran en contacte pagesos, restauradors, empreses, 
escoles i instituts, entre altres col·lectius, per treure el màxim profit del producte local
Foto: Ajuntament de Sant Vicenç dels Horts

Set municipis fan 
pinya per impulsar 
conjuntament 
l’activitat econòmica

L’Ajuntament de 
Molins obre els 
pressupostos a la 
ciutadania

Martorell tindrà un 
Centre de Formació 
Professional 
d'Automoció

PIMEC va formar més 
d’una cinquantena de 
persones el 2014

Es posen en marxa dos 
programes d’inserció 
laboral a Pallejà

Les polítiques 
industrials 
metropolitanes, a 
debat a Ca n’Alemany

Sant Boi, capdavanter 
en rapidesa en el 
pagament de factures
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OPINIÓ  POLÍTICA  COMARCAL

Integración, multiculturali-
dad y respeto. Tres valores 
que conocemos muy bien 
en el Baix Llobregat, ya que 
nuestra comarca siempre se 
ha caracterizado por ser una 
tierra de acogida. Lo demos-
tramos a mediados del siglo 
pasado, cuando nuestras 
ciudades se convirtieron en 
un nuevo hogar para miles 
de inmigrantes llegados del 
resto de España. La cultura 
catalana se entremezcló con 

la andaluza, gallega, extre-
meña, etc. tejiendo una so-
ciedad plural, cohesionada y 
respetuosa. Una convivencia 
que favoreció el enriqueci-
miento cultural de nuestra 
comarca y de toda Cataluña.

Ahora la inmigración que 
llega a nuestros pueblos y 
ciudades tiene otro acento y 
proviene de fuera de España, 
pero la forma de proceder 
debe ser la misma que nos 

permitió construir una so-
ciedad moderna y tolerante: 
cumplimiento de la ley por 
parte del recién llegado y res-
peto por los recién llegados.

Así pues, desde el respeto 
mutuo y la legalidad, debe-
mos trabajar en favor de la in-
tegración positiva y real para 
que los inmigrantes man-
tengan sus raíces y adopten 
los principios democráticos 
y de convivencia de nuestra 

comunidad. Sólo así conse-
guiremos vencer cualquier 
fanatismo que pretenda per-
turbar nuestra convivencia 
pacífica y tolerante; sólo así 
garantizaremos la estabili-
dad y seguridad necesarias 
para mantener el bienestar 
que nosotros hemos alcan-
zado y que ellos han venido 
buscando.

Todo lo anterior es expor-
table al resto de Cataluña, 

España y Europa, esa Unión 
Europea donde hoy emigran 
nuestros jóvenes en busca de 

las oportunidades que por 
culpa de la crisis no encuen-
tran en nuestro país.

El Baix Llobregat, sociedad cohesionada

Miguel-Angel Ibáñez
Miembro del Comité Ejecurtivo de C's del Baix Llobregat

Acabem d’encetar l’any 
2015 i les expectatives de 
canvis polítics importants 
són clares i generen il.lusió 
per necessitat, perquè ja no 
podem continuar com fins 
ara. Però el pas de la il.lusió 
al desencís és ràpid i fàcil de 
fer. Aquesta és la sensació 
que tenim respecte al Procés 
català cap a la Independència, 
el fre de mà que ha posat 

CiU tot just acabat el 9N 
ha refredat els ànims i des 
d’ERC ja hem dit en públic i 
en privat que acceptem les 
condicions poc honorables 
del Molt Honorable President 
de la Generalitat. Només hi 
ha una persona que pugui 
convocar les tan desitjades 
eleccions, i vol assegurar-se el 
seu premi gros, doncs si el que 
vol és la medalla no hi tenim 

cap problema per a que se 
la pengi, però que convoqui 
JA les eleccions, perquè a la 
nostra comarca, punta de 
llança de les reivindicacions 
per la justícia social, no podem 
esperar més, necessitem nous 
escenaris que ens permetin 
dotar als nostres hospitals de 
les inversions que necessiten, 
que ens permetin invertir en 
els polígons industrials i en 

les infraestructures viàries que 
ens connectin amb el nord del 
país i amb la resta d’Europa, 
que ens permetin millorar la 
vialitat i protegir els espais 
naturals. I el canvi pot iniciar-
se al Parlament de Catalunya 
o des dels ajuntaments 
baixllobregatins, on sembla 
tremolar l’hegemonia històrica 
del PSC, fonamentada en 
una consolidada i potent 
xarxa clientelar. No sabem 
que passarà, però sí sabem 

que aquest ha de ser un any 
de canvis importants i, com 
sempre, el món local tindrà un 

paper protagonista a partir de 
l’autèntic motor del canvi que 
és el poble baixllobregatí.

Jordi Albert i Caballero
President ERC  - Baix Llobregat i L'Hospitalet

2015: la força dels nous horitzons

Les Festes Nadalenques es-
tan quasi “obligatòriament” 
vinculades al consum i en 
conseqüència a l’oferta co-
mercial. Un bon moment 
doncs per analitzar com li 
van les coses al comerç de 
la comarca. El comerç és 
avui un element important 
pel Baix Llobregat, i en es-
pecial per la seva zona sud. 
El seu pes és més elevat 
que a d’altres comarques 
catalanes, però bàsicament 

perquè han proliferat grans 
centres comercials i grans 
supermercats en el transcurs 
dels darrers 20 anys ( i més 
que en vindran). La crisi i els 
nous hàbits dels consumi-
dors han fet que el comerç 
local i de proximitat, el dels 
barris, hagi patit els últims 
anys. Anar a “Consumir” als 
centres comercials s’ha con-
vertit en una activitat molt 
habitual entre la gent del 
Baix Llobregat, que s’ha su-

mat a la tendència històrica 
d’anar a comprar a Barcelo-
na i ara a la de comprar per 
Internet.

Moltes botigues petites 
han tancat i els nostres 
carrers són més tristos. És 
el comerç local, els mer-
cats, les petites botigues 
d’alimentació, drogueries, 
botigues de roba i altres co-
merços de qualsevol barri, 
qui dona vida i dignifica els 

nostres carrers i places, fo-
menta les relacions socials 
i l’ús de l’espai públic, ens 
dóna seguretat i millora la 
nostra qualitat de vida.

Els Ajuntaments han de poder 
fer més pel comerç local, però 
tant la resta d’administracions 
com la ciutadania també. Cal 
posar més recursos per donar 
ajuts a la creació i al manteni-
ment d’activitats comercials 
de proximitat (Hem fet de nou 
una esmena al Pressupost de 
la Generalitat demanant-ho). 

Cal oferir més formació i més 
actualitzada al sector per tenir 
més i millor oferta. Cal que 
les polítiques de mobilitat i 
d’urbanisme pensin més en el 

comerç local. I, finalment, cal 
que tothom hi posi de la seva 
part; comerciants i ciutadania. 
Si volem ciutats i viles per viu-
re necessitem comerç.

Volem o no tenir comerç al Baix

Arnau Funes Romero
Coordinador de ICV Baix Llobregat

Catalunya tiene ya cer-
ca de 300 mezquitas. 
Hace pocos días leía 
en el “Diari de Tarra-
gona” que la corriente 
más radical del Islam, 
el salafismo, se hacía 
con el control de cinco 
nuevas mezquitas en la 
provincia de Tarrago-
na. Hay que recordar 
que nuestra comarca 
ya controla varias, por 

poner un ejemplo la de 
Sant Boi de Llobregat. 

Nuestros gobernan-
tes, los que se auto-
califican como lideres 
del mundo occidental, 
han desfilado juntos 
después de los atenta-
dos de París declarado 
estar dispuestos a todo 
para combatir el yiha-
dismo en Europa. Por 

muchas declaraciones 
que hagan, estos mis-
mos lideres parece ser 
que no están dispues-
tos a romper el waha-
bismo saudí, que con 
los petrodólares ha fi-
nanciado mezquitas en 
toda Europa y converti-
do en guetos muchos 
barrios en occidente. 

Desconozco si existe 

un Islam moderado 
después de leer el Co-
rán, aunque haya quie-
nes quieren convivir. 
Pero no se puede solu-
cionar el problema del 
yihadismo en occiden-
te mientras continúe 
el patrocinio wahabbí 
en las mezquitas euro-
peas, que es de donde 
salen el terrorismo, y 
donde se arenga a ello.

David Parada
Conseller Comarcal de PxC del Baix Llobregat

Líderes y mezquitas

El President Mas va 
prometre reduir a la meitat 
l’atur i mantenir l’Estat 
del Benestar. Han passat 
quatre anys des de la seva 
investidura i ara sembla que 
haurà eleccions després 
d’escenificar un vodevil 
de vergonya aliena amb 
ERC sobre com s’han de 
presentar aquests dos 
partits. És un bon moment 
per fer un ràpid balanç:
Pel que fa a l’atur, el 

compromís era reduir-lo a 
la meitat, és a dir en 280.000 
persones. I el cert és que 
avui, amb les xifres a la mà, 
el que s’ha reduït són  molts 
llocs de treball: s’ha produït 
la destrucció de 167.500 
llocs de treball a Catalunya 
des que governa CiU.

I en serveis socials? En 
síntesi, s’han substituït 
els drets per la caritat: la 
Renda Mínima d’Inserció 

ha deixat d’estar garantida 
pels que la necessiten, la 
cobertura de les beques 
menjador és avui 10 punts 
menys que a l’inici de la 
crisis, tenim la llei de la 
dependència col•lapsada 
amb persones amb dret 
que no cobren i una llista 
d’espera de més de 17.000 
persones per accedir una 
plaça pública de residència. 
Això si, tenim La Grossa i les 
Maratons de la Pobresa per 

pal•liar les retallades.
També han posat en 
perill el principal servei 
públic del nostre país: la 
sanitat. Retallades si, però 
especialment a la pública: 
Als nostres hospitals com 
Bellvitge, Can Ruti, Vall 
d’Hebron etc. s’han tancat  
1.250 llits estructurals. Boi 
Ruiz ha desviat operacions 
i proves diagnostiques 
entre hospitals i qui “surt 
perdent” sempre es l’ICS. 

Tenim llistes d’espera més 
llargues i els temps d’espera 
per visites, diagnòstics i 
tractaments també han 
augmentat (un 40% més en 

els procediments garantits).

En definitiva, crec que al 
President, a CiU i al seu soci li 
preocupen més altres temes.

I què ha fet el Govern de CIU en polítiques socials?

Eva Granados
Diputada del PSC 
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Guanyem Cornellà es presentarà a les 
pròximes eleccions municipals
Més de 500 persones van omplir el passat desembre el Patronat Cultural 
i Recreatiu i van ratificar el projecte d’aquesta nova formació política local

 Foto: Guanyem Cornellà-Crida per Cornellà

Guanyem Cornellà-Crida per 
Cornellà ja és una realitat 
com a formació política local. 

Divendres passat 12 de desembre 
es van aplegar més de 500 perso-
nes al Patronat Cultural i Recreatiu 
en l’acte-assemblea en l’acte de 
presentació de la nova organitza-
ció formada per AE Cornellà, Equo, 
Podemos i Procés Constituent. Es 
va ratificar el projecte i es va votar 
a favor de presentar-se a les pròxi-
mes eleccions municipals de 2015.

Sota el lema “Som els que guanyem 
lluitant. Els que Lluitem per guan-
yar”, l’acte-assemblea es va iniciar 
amb la intervenció d’en David Co-
lomera, llegint un text de Jaime 
Gil de Biedma. Posteriorment, Fre-
deric Prieto, exalcalde de Cornellà 
de Llobregat, va intervenir parlant 
dels darrers anys del franquisme, 
les lluites obreres en diferents 
empreses de la ciutat així com la 
canalització del riu Llobregat. En 
la seva intervenció va explicar que 
“volem contribuir a canviar la so-
cietat i també les coses casolanes” 
i va afegir que “seran els ciutadans 
i ciutadanes que aniran definint 
el seu futur amb la seva aportació 
en aquesta experiència de demo-
cràcia radical”. Prieto també va fer 
referència a la pèrdua de drets dels 

treballadors en els darrers anys i va 
destacar “que aquest nou projecte 
polític és un intent de recuperar els 
drets dels treballadors a través de re-
cuperar la referència història de lluita.”

A continuació, Vidal Aragonés va 
parlar de la crisi econòmica, política, 
social i democràtica que hi ha tant a 
Espanya com a Catalunya. Va acusar a 
CiU, PSOE i PP de ser els “responsables 
de la situació que viu actualment el 
país” i va demanar “un canvi del siste-
ma, que està malalt tant en l’aspecte 
ecològic, econòmic, polític i demo-
cràtic. Calen solucions reals”. D’altra 
banda, Olga Hernández, en la seva 
intervenció, va fer esment dels deu 
punts de ruptura per “una candida-
tura unitària i municipalista. Hem de 
prendre les regnes del nostre present 
i construir el nostre futur”. Mentre, 
Montserrat Navarro va destacar que 
Guanyem Cornellà-Crida per Cornellà 
“té un important repte al davant per 
assolir un futur més just per Cornellà.”

El torn d’intervencions va finalitzar 
amb la participació d’Andrés Ro-
mero (Equo), que va explicar com 
es va crear Guanyem Cornellà-Cri-
da per Cornellà i del seu mètode 
assembleari i participatiu, mentre 
que Maria José Ruiz (AE Cornellà) 
va presentar la proposta de grups 
de treball de la candidatura.

Finalment es va ratificar el projec-
te i es va votar a favor, amb una 
àmplia majoria, perquè Guanyem 
Cornellà-Crida per Cornellà es 
presenti a les pròximes eleccions 
municipals. La formació política 
inicia els treballs de grup en les se-

ves diferents àrees des d'aquest 9 
de gener, i ha convocat una nova 
assemblea el pròxim 23 de gener 
al Centre Cultural Joan N. García 
Nieto. Cal destacar la presència 
a l’acte de representants d’ERC i 
d’ICV-EUiA a Cornellà.

Segons la coordinadora d'ICV 
Baix Llobregat, Candela 
López, els pressupostos de 

CiU, "en lloc de donar solucions a 
les situacions de moltes persones 
que a la nostra comarca i a 
Catalunya pateixen a una situació 
d’emergència social, obliden 
les necessitats de les persones 
més vulnerables" i afegeix que 
"aquest és un model de país que 
no compartim des d’ICV-EUiA”. “El 
que cal és un canvi de polítiques 
econòmiques, amb un canvi de 
fiscalitat, i no uns pressupostos 
que consoliden l’asfíxia a les 
economies més vulnerables 
mentre permeten i blinden els 
privilegis dels amics del poder”, 
ha denunciat la coordinadora 
ecosocialista. En aquest sentit, 
López també ha lamentat que 
mentre augmenten l'atur i les 
desigualtats a Catalunya, mentre 
hi ha un empobriment de les 
classes populars els pressupostos 
ni serveixin per crear ocupació, ni 
tampoc per redistribuir la riquesa. 

Propostes
D’altra banda,ICV Baix Llobregat ha 
presentat esmenes a tot l'articulat 
dels pressupostos, donant especial 
importància a aquelles partides 
que afecten directament a la qua-
litat de vida de les persones -salut, 
sanitat, infraestructures, medi am-
bient- o a aquelles que donen un 
valor afegit al territori.

En destaquen, doncs, aquelles 
que tenen un impacte comarcal 
com la proposta de creació d'un 
Centre d’Interpretació d’Història 
del Baix Llobregat, la proposta de 
preservació dels espais naturals i 
agrícoles de la comarca; així com 
la lluita contra les retallades en 
educació o sanitat, des les que es 
desprenen esmenes que reivindi-
quen la construcció de diverses 
escoles i IES o la continuïtat o 
restitució de serveis d'urgències 
o recuperació de serveis mèdics, 
entre d'altres, arreu de la comarca.

ICV Baix Llobregat denuncia la 

voluntat del govern de "vendre's 
el país i estructures d'estat reals" 
com l'ATLL, les depuradores o 
l'habitatge social. "Aquests pressu-
postos el país no se'ls mereix per-
què cronifiquen l'austeritat com a 
malaltia de l'economia i de la so-
cietat catalana", ha criticat López. 
Per al diputat ecosocialista Jaume 
Bosch, sobretot s'ha prioritzat en 
aquestes esmenes als Pressupostos 
de 2015, "la preservació dels drets 
fonamentals com l'accés a la Salut, 
l'Educació o la Cultura", en una co-
marca "especialment castigada per 
la crisi però també per diferents 

administracions, ja que no hem 
d'oblidar que també vam presen-
tar moltes esmenes als Pressu-
postos de l'Estat, amb demandes 
tan històriques com el soterra-
ment de la via del tren al seu pas 
per Sant Feliu". Bosch ha destacat 
també la manca d'inversions al 
Baix Llobregat. "Perquè la ciutada-
nia de la comarca val menys que la 
ciutadania de la resta de Catalunya? 
Una comarca que té 800.000 habi-
tants, més que algunes comunitats 
autònomes! Realment CiU no entén 
o no aposta per les potencialitats 
del Baix Llobregat."

ICV Baix Llobregat considera que els 
pressupostos "menystenen la comarca"
Els ecosocialistes denúncien que els comptes del Govern de CiU dibuixen "un 
país desigual, opac i depenent" en lloc de "just, net i lliure" i presenten esmenes

més noticies...
La campanya 
d’autoinculpació 
del 9N arriba a la 
comarca

C’s ja té candidats a 
l’alcaldia de Cornellà i 
Vallirana

Intensa gira 
del convergent 
Josep Rull pel Baix 
Llobregat Nord

Les JERC del Baix 
Llobregat tenen nou 
projecte i equip

López Chamosa 
aposta per derogar 
la reforma laboral i 
revisar les pensions

Una regidora 
del PPC de Sant Boi 
es passa a Ciutadans

L’ICV-EUiA Cornellà 
passa balanç del seu 
treball a l’Ajuntament
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CULTURA

L’escriptora i poetessa Joana Raspall 
‘entra’ en les escoles de Sant Feliu
L’Ajuntament presenta uns nous materials didàctics per als centres educatius 
adreçats als alumnes d’educació primària (nens i nenes de cicle mitjà)

El Teatre Mercè Rodoreda de Sant Joan 
Despí va ser escenari de l'acte que va donar 
el tret de sortida a la celebració amb la 

participació de l'actor Pep Plaza, que va exercir 
de pregoner. Cal destacar també la presència de 
l'alcalde del municipi amfitrió enguany, Antoni 
Poveda; el president de la Colla de Geganters 
de Sant Joan Despí, Santi Riba, i la presidenta 
de la Federació Catalana dels Tres Tombs, Tània 
Guasch. A més també van assistir-hi una nodrida 
representació de les entitats locals i de les colles 
que formen part de la Federació en una cita que, 
a més a més, es va aprofitar per donar el tret de 
sortida a la temporada dels Tres Tombs.

Sant Joan Despí acollirà la XVIII Trobada Nacional 
dels Tres Tombs de Catalunya el 10 de maig, 
tot i que els dies previs la ciutat farà activitats 
relacionades amb aquesta festa patronal que, en 
el cas de Sant Joan Despí, va recuperar la Colla 
de Geganters fa més de 20 anys. La trobada del 
10 de maig tancarà la temporada catalana.

En la seva intervenció, l'alcalde, Antoni 
Poveda, va destacar la importància de la 
cultura i l'educació "com a eixos bàsics per 
al desenvolupament d'una ciutat. Sant 
Joan Despí no ha perdut la seva identitat, 
en bona part gràcies a la implicació activa 
de les prop de les cent entitats". Durant 
l'acte, l'Escola de Música Enric Granados va 
interpretar El Cant dels Segadors i l'Esbart 
Dansaire va ballar una sardanova.

E l teatre de La Passió d’Olesa continua 
ple d’activitat després de finalitzar la 
temporada del musical Fang i Setge. 

Aquesta mateixa setmana han arrencat 
els assajos per a la temporada 2015 del 
drama sacre olesà, que enguany estrena 
equip de direcció, encapçalat per Ignasi 
Campmany i integrat també per Oriol Ga-
rrido i Llorenç Segura.
També viu la seva primera temporada 

com a president de La Passió d’Olesa Sam 
Carrique, que ha destacat que la nova jun-
ta espera que el musical Fang i Setge aju-
di a incrementar el nombre d’espectadors 
de la nova temporada de Passió que 
arrencarà el 8 de març. Els assajos no han 
pogut començar fins aquesta setmana, 
quan sempre ho feien pels volts de Na-
dal, ja que el teatre estava ocupat per 
l’escenografia i equip de Fang i Setge.

L’alcalde de Sant Feliu de Llobregat, 
Jordi San José, i la regidora d’Educació 
i Infància, Mireia Aldana, han presen-

tar al Palau Falguera uns nous materials 
didàctics per a les escoles de la ciutat cen-
trats en l'obra de l'escriptora i poetessa de 
Sant Feliu, Joana Raspall. La nova propos-
ta pedagògica, anomenada "Maleta peda-
gògica de la Joana Raspall”.

Les propostes didàctiques de la maleta 
s'adrecen especialment als alumnes d'educació 
primària i, en concret, als nens i nenes de 
cicle mitjà. La maleta inclou una dotzena de 
llibres de Joana Raspall on hi ha tant obres 
de poesia com prosa que permetran els nens 
i nenes descobrir la figura de l'escriptora i 
alhora apropar-se al món de la literatura. El 
professorat disposarà d'una guia didàctica 
amb diferents propostes per treballar aspectes 
relacionats amb la llengua, el medi i l'educació 
artística a través dels poemes i del conte del 
llibre Rosa Joana i les set magnífiques.

La "Maleta pedagògica de la Joana Raspall", 
que estarà a disposició dels centres educa-
tius a partir de gener de 2015, és fruit del 
treball de col·laboració entre el departa-
ment d'Educació de l'Ajuntament, el Servei 

Educatiu del Baix Llobregat i les escoles de 
primària de la ciutat. L'Ajuntament també 
té a disposició dels centres escolars altres 
materials didàctics com són el bagul del 
Drac, el de la Garsa o el del Follet del joc.

Arrenquen els assajos 
del drama sacre olesà

Sant Joan Despí, 
capital catalana 
dels Tres Tombs

E l col·lectiu ArtaSJust, amb el suport 
de l'Ajuntament de Sant Just Desvern, 
està preparant una singular exposició 

que té la voluntat d'omplir tots els espais i 
parets possibles de la Casa de Cultura Can 
Ginestar. Per fer-ho possible fan una crida 
a persones del poble vinculades al món 
de la música, la fotografia, la poesia i les 
arts plàstiques i visuals perquè s'hi sumin 
amb les seves intervencions.  Un dels eixos 
de l'exposició, prevista del 16 d'abril al 31 
de maig de 2015, és la natura com a font 
d'inspiració artística. Per la mostra, la Sala de 
Ponent es convertirà en sala d'audiovisuals 
amb projeccions d'una selecció d'imatges 
artístiques inspirades en la natura. 

Crida a persones de 
Sant Just perquè 
participin en una 
exposició visual a 
Can Ginestar

Seguint el model d'èxit dels horts 
lúdics per a gent gran, els nous horts 
es destinen a persones d'entre 18 i 

60 anys, amb preferència per a les que 
estiguin en atur. Altres cinc horts els 
gestionarà directament l'Ajuntament amb 
finalitats socials. Estaran dissenyats per a 
l’ús agrícola (inclòs el conreu de plantes de 
jardineria), amb finalitat no lucrativa.

Inauguració d’una 
exposició temporal 
de tres ceramistes 
a Esplugues

La Passió d'Olesa engega els motors de la temporada 
2015 amb un nou equip directiu i president

L’Ambaixador del 
Japó distingeix 
la Bibiblioteca 
Pilarín Bayés de 
Santa Coloma de 
Cervelló

La Biblioteca Pilarin Bayés de Santa 
Coloma de Cervelló ha rebut un 
Diploma de reconeixement de 

l’Ambaixador del Japó a Espanya, amb 
motiu del projecte de Geografies Literàries 
que durant els mesos de febrer a març de 
2014 es va desenvolupar a la biblioteca 
tenint com a país protagonista el Japó.

El Patronat de la Muntanya de Montse-
rrat ha posat en marxa el X Concurs de 
Fotografia. Fins a aquest pròxim 31 de 

maig poden presentar les seves instantà-
nies aquelles persones interessades a par-
ticipar-hi. Tres són en total les categories 
establertes: general, parc natural i portals 
de Montserrat i creativa. Podran prendre 
part a general aquelles fotografies dedica-
des al paisatge i a la muntanya mentre que 
a parc natural i portals de Montserrat po-
dran participar imatges que s’identifiquin 
tant amb la flora i la fauna com amb els 
portals de la muntanya —El Bruc, Collbató, 
Marganell, Monistrol i Montserrat—. Fi-
nalment a la categoria creativa es podran 
presentar composicions amb tractament 
digital. A cadascun dels apartats establerts 
s’atorgaran tres premis. Més informació a : 
http://muntanyamontserrat.gencat.cat

Obert el X Concurs 
de Fotografia del 
Parc Natural de 
la Muntanya de 
Montserrat
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Ante todo queremos desta-
car que desde el grupo del 

Partido Popular (PP) sabemos 
de la importancia que tienen 
las tecnologías de la informa-
ción y la comunicación. Con 
ellas y sus infraestructuras 
nos permiten el desarrollo 
de una nueva sociedad y de 
la que depende el futuro de 
cualquier país. Según los sin-
dicatos, “la banda ancha es la 
responsable del 21% del cre-
cimiento del PIB en países de-
sarrollados”. Sin olvidar que 
en España, en el año 1996 
estaban conectadas 342.000 
personas y a día de hoy hay 
más de 25 millones. Por lo 
que debemos entender que 
sin redes no hay futuro. 

Estos días oímos o leemos en 
muchos medios de comunica-
ción que el equipo de Gobierno 

de Viladecans (PSC-ICV) está 
en contra de la colocación de 
una antena en el Casino de 
Alba-Rosa. Sin embargo, pa-
rece que su intención es la de 
quedar bien ante los vecinos y 
por otro lado, está obligado. 
El grupo del PP presentó una 
moción en contra. Digo esto 
porque la empresa operadora 
ya les solicitó, hace tiempo, un 
“informe de compatibilidad ur-
banística” para adjuntarlo a su 
solicitud de  colocación. Al pa-
recer, debió obtener una res-
puesta afirmativa, ya que se 
ofreció otra ubicación (como 
marca la ley) sino, no se en-
tiende que ahora soliciten un 
informe previo preceptivo que 
se realizará gracias, entre 
otros, al “informe positivo que 
entregó este ayuntamiento”. 

Señores del PSC e ICV de Vi-

ladecans, no engañen a los ve-
cinos intentando ganar tiempo 
hasta las elecciones municipa-
les para que al final coloquen 
la antena en el Casino de Alba-
Rosa con “su previo consenti-
miento” y culpando a otros. 
Los viladecanenses, tienen 
derecho a saber la verdad.

Quiero aprovechar estas 
líneas para hablar de un 

tema muy importante para 
todos nosotros: el Hospital de 
Viladecans. Como concejal del 
Ayuntamiento de Viladecans y 
Diputado en el Parlament de 
Catalunya he vivido y  aportado 
todo lo que nos solicitan los 
vecinos de nuestro municipio 
sobre un tema tan primordial 
como lo es este.

Desde el año 2005, el Partido 
Popular de Viladecans lleva 
reclamando la ampliación 
del hospital y tener acceso a 
los servicios de oftalmología, 
ginecología y pediatría las 24 
horas de los 365 días del año.

Siempre nos encontramos con 
lo mismo, propuesta aprobada, 
tras propuesta aprobada, pero 
seguimos teniendo los mismos 
servicios y la incertidumbre 
de siempre. El único partido 
político que incluyó el Hospital 
de Viladecans en el acuerdo 
de apoyo a los presupuestos 
de la Generalitat fue el Partido 

Popular en 2010. Pero una vez 
más el gobierno de CiU, con la 
colaboración de ERC,  volvió a 
incumplir una necesidad como 
es la de nuestro hospital para 
dedicarse, como hasta el día de 
hoy, a dividir a los catalanes.

Tampoco podemos olvidar 
que desde el año 2003 el 
ya famoso tripartito PSC-
PSOE-ICV, y una vez más 
ERC, estuvieron gobernando 
la Generalitat y más de lo 
mismo, incumpliendo las 
promesas. Ya hemos perdido 
la cuenta de las veces que 
hemos votado esta propuesta, 
tanto en el Ayuntamiento 
de Viladecans como en el 
Parlament de Catalunya. 
Precisamente, la última fue 
hace unas pocas semanas.

Desde el Partido Popular 
exigimos que de una vez por 
todas se dejen de palabras y 
que el Hospital de Viladecans 
sea ya una realidad y no una 
herramienta para captar votos.

Boletín informativo del   Partido Popular Viladecans
PUBLICITAT POLÍTICA

Hospital de Viladecans, una solución ya

Sergio García
Portavoz PP Viladecans

Una antena en el Casino de Alba-rosa Marear la perdiz
El presidente de la Generalitat tenía a Cataluña 
pendiente de él. Y no por  anunciar reformas 
sustanciales que mejorasen la calidad de vida de los 
catalanes, que es lo que realmente necesitamos. 
Ni porque fuese a presentar una medida que 
contribuya a la recuperación económica. Artur 
Mas nos tenía a todos pendientes de su decisión, 
de la solución al dilema partidista: gobernar o 
convocar elecciones.  

Como presidente ya había renunciado. 
Estos años se ha despreocupado de todo lo 
que ocurre en Cataluña que no sea él, su 
partido y las candidaturas de los partidos 
independentistas. Dedicándose únicamente a 
trabajar por cómo dividir a los catalanes y 
enfrentarnos al resto de españoles. 

A CiU y ERC sólo les preocupa cómo repartirse el 
poder después de unas elecciones que aún no se 
han celebrado. Ciertamente surrealista. Olvidan 
para qué fueron elegidos, menospreciando el 
voto de los catalanes de hace tan sólo dos años,  
volviendo a poner a Cataluña en la situación 
de incertidumbre e inestabilidad en la que ellos 
se encuentran tan cómodos. Para Artur Mas 
y sus socios parece que  cuanto peor, mejor. 
Ya sabemos que el nacionalismo separatista 
tiene como principal enemigo la recuperación 
económica. De aquí se explica la manera 
de actuar y las estrategias de los dirigentes 
independentistas los últimos tiempos.  

La pena, por no decir vergüenza, es que  CiU y ERC 
no piensan cómo fortalecer la recuperación de 
los catalanes, o como garantizar las prestaciones 
de bienestar social. No, no han hecho nada. Se 
reúnen para acordar como acabar con todo, 
aunque se lo lleven todo por delante.

Al margen de sus estrategias electorales, 
la verdad es que el balance de gobierno de 
Artur Mas cabe en un tuit: reducir el estado 
del bienestar para construir estructuras de un 
supuesto estado independiente. Y mientras lo 
hacen, inestabilidad y marear la perdiz. 

Tenemos que decir basta. Los catalanes no 
necesitamos más comedia, ni reuniones 
secretas, ni luchas por el poder, ni SMS filtrados 
a la prensa. Cataluña necesita ser gobernada y 
eso, con CiU y ERC al frente, no pasará nunca.

Mª José Díaz
Presidenta PP Baix Llobregat
Regidora PP Ajuntament de Viladecans 

Sergio García
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ESPORTS

El Pavelló Municipal Sal-
vador Gimeno va aco-
llir amb un gran èxit la 

primera edició del Torneig 
de Reis “Ciutat Sant Joan 
Despí” d’handbol, organit-
zat pel club local. La com-
petició va tenir un caràcter 
festiu on es van celebrar 
uns partits de categoria 
aleví masculí expert entre 
els equips de l’Handbol 
Bordils, CE Molins de Rei, 
Handbol Santpedor i Han-
dbol Sant Joan Despí. En 
un format de tots contra 

tots i sense finals, sense 
guanyadors ni perdedors. 
En aquesta primera edi-
ció i com a regal de Reis, 
es va organitzar un partit 
amistós entre els primers 
equips sèniors masculins 
de l’Handbol Bordils, que 
milita per segona tempo-
rada a la Divisió d’Honor 
d'Argent masculina, i el 
conjunt local de l’Handbol 
Sant Joan Despí, que en-
guany s'estrena a la Primera 
Estatal. El resultat va ser un 
clar 28 a 38 pels gironins.

El CH Sant Joan Despí va 
organitzar el I Torneig de Reis

Molins de Rei va acollir el millor 
waterpolo català benjamí

Un any més, la Federa-
ció Catalana de Nata-
ció amb el suport i la 

col·laboració del CN Molins 
de Rei van celebrar el tor-
neig de waterpolo Open 
Turbo Christmas Cup en ca-
tegoria benjamina amb una 
participació massiva i de 
nou un èxit d'organització. 
El campió va ser el CN At-
lètic Barceloneta després 

d’imposar-se per 2 a 1 da-
vant del CN Barcelona. La 
UE Horta va ser tercer en 
guanyar per 9 a 8 al CN Po-
ble Nou. El conjunt A del CN 
Molins de Rei, dirigit per en 
Xavi Pajuelo, va acabar vuitè 
a la classificació. El porter 
Bernat Ferran, del CN Atlètic 
Barceloneta, va ser escollit 
com el millor, i Joan  Vilama-
jor, de la UE Horta, el MVP. 

El CV Sant Boi no pot accedir a 
la final de la Copa Princesa 

El CV Sant Boi va 
perdre davant del CV 
Torrelavega a la segona 

semifinal per 3 a 1 (25-17, 
25-18, 20-25 i 25-23) i no es 
va poder classificar per a la 
final de la Copa Princesa de 
voleibol que es va celebrar 
a les instal·lacions del 

CDM Entrevías de Madrid. 
Va ser un partit molt 
competit on l’equip dirigit 
per Alejandro Río va ser 
superior en atac davant 
les de David Lorente. El 
Figaro Haris de Tenerife es 
va proclamar campió de 
l’edició d’enguany. 

La Sansi 8 de Viladecans aplega 
més de 1.700 participants 

La prova atlètica també 
va ser Campionat de 
Catalunya dels cinc qui-

lòmetres en ruta. El guan-
yador de la cursa va ser el 
campió dels Jocs del Medi-
terrani sots 23, Marc Alcalá 
(FC Barcelona), que va fina-
litzar en primer lloc amb un 
nou rècord (14'27’’) supe-
rant al marroquí Ibrahim 
Ezzaidouni (FC Barcelona, 
14’30’’), campió català de 

3.000 metres obstacles, i al 
campió d'Espanya júnior 
de 5.000 metres Mohamed 
Zaitouni (FC Barcelona, 
14’32’’). En la categoria 
femenina, va haver-hi sor-
presa, ja que la victòria va 
ser per a Montse Mas (CE 
Montornès), amb un regis-
tre de 17’07’’, superant a 
Fátima El Aouja (CE Mon-
tornès, 17’08’’) i a Hasna 
Bahom (La Sansi, 17’15’’).

CORNELLÀ DE LLOBREGAT

El Cornellà Atlètic assoleix un 
doble èxit a Sabadell

El passat dissabte 10 de 
gener es va celebrar el 
Campionat de Catalunya 

de Clubs B en la Pista Coberta 
de Sabadell. El Cornellà Atlètic 
s'ha proclamat campió de la 
categoria masculina amb un 
total de 72 punts. En segona 
posició va finalitzar la UE Bar-
berà (65) i en tercer lloc el CA 
Vic (64). El Pratenc AA va aca-
bar sisè (56). D’aquesta mane-
ra, el conjunt baixllobregatí 
va aconseguir el passaport 
directe al Grup A la pròxima 
temporada. Destacar les vic-
tòries individuals en els 3000 
metres llisos d’Abderrahman 

Ait Khamouch; Xavier Alber-
to Regino, al 200mll, amb 
un temps de 22’’88 i Daniel 
Pacheco, amb 14,71 metres, 
al triple. També la MMP de 
Daniel Álvarez amb un regis-
tre de 2’00’’13 i l’actuació de 
Jesús Castillo, que després de 
tota la primera jornada de les 
proves combinades, va con-
tinuar competint per donar 
punts al nostre club.

D’altra banda, també es va 
celebrar el Campionat de 
Catalunya de Proves Com-
binades indoor en les ca-
tegories Absolut i Promesa 

a la Pista Coberta de Cata-
lunya a Sabadell. En homes, 
Jesús Castillo, del Cornellà 
Atlètic, va aconseguir el seu 

segon títol consecutiu amb 
una marca de 4.918 punts, 
assolint també el títol de la 
categoria promesa.

SANT FELIU DE LLOBREGAT

Reconeixement federatiu a 
l'Escola AFA de Sant Feliu 
La Federació Catalana d'Esports de persones amb Discapacitat Física 
(FCEDF) la va premiar per la bona tasca que realitza l'entitat UNES 
per promoure l'activitat física entre les persones amb discapacitat

La Federació Catalana 
d'Esports de persones 
amb Discapacitat Física 

(FCEDF) ha premiat l'Escola 
d'Activitat Física AFA, im-
pulsada per la Unió Espor-
tiva de Sant Feliu UNES, 
com un dels projectes de 
mèrit promogut per un 
club esportiu a Catalunya. 
El reconeixement a l'Escola 
es va fer en el marc de la 
cerimònia de commemo-
ració dels 45 anys de la Fe-
deració celebrada el 4 de 
desembre a Barcelona. En 
concret, el premi a l'Escola 
AFA reconeix la bona tasca 
que realitza l'entitat UNES a 
través d'aquest projecte ini-
ciat l'any 2009 per promou-

re l'activitat física entre les 
persones amb discapacitat. 

D'altra banda, la Unió Espor-
tiva UNES va estar seleccio-
nada entre les tres entitats 
esportives finalistes en la 
categoria de premis al millor 
club, guardó que finalment 
va guanyar el Club Deportivo 

Minusválidos San Rafael. La 
UNES es dedica a la promo-
ció de l'esport entre les per-
sones amb discapacitats físi-
ques, especialment des del 
bàsquet en cadira de rodes.

Durant la cerimònia dels 
quaranta-cinc anys de la Fe-
deració es va fer també un 

reconeixement a esportis-
tes, clubs, tècnics i àrbitres/
jutges del món de l'esport 
adaptat català. També es 
va fer un homenatge als 
esportistes participants als 
Jocs Paralímpics de Londres 
2012, a l'expresident de la 
Unió de Federacions Espor-
tives de Catalunya (UFEC), 
David Moner, i als diferents 
expresidents de la FCEDF.

La Federació Catalana 
d'Esports de persones amb 
Discapacitat Física és una 
entitat privada d'utilitat 
pública i d'interès cívic i 
social dedicada a l'esport 
adaptat federat. Es va fundar 
el 12 de novembre de 1969.

Amplia aquesta informació a: www.lapremsadelbaix.es

Laia Sanz, 
millor esportista 
catalana del 2014

Va rebre el guardó  
de la divuitena   
Festa de l’Esport Català

Torrelles té un 
equip de futbol 
americà

Participa en la XXVII  
Lliga Catalana en la 
categoria sènior

Martorell 
guardona als 
seus esportistes

Es reconeixen   
els millors de la   
darrera temporada

Al voltant dels 800 atle-
tes es van donar cita ahir 
diumenge a la Plaça Ca-
talunya de Cornellà de 

Llobregat per participar 
en la primera edició de 
La Calvagada de Reyes. 
La prova atlètica tenia, 
alhora, un caire solidari 
amb l’objectiu de recollir 

joguines per als nens més 
necessitats. 
Mohamed Zarhouni, del FC 
Barcelona, va recórrer els 
cinc quilòmetres del recorre-
gut amb un temps de 14’58’’ 

i es va proclamar campió a 
la categoria masculina. A la 
femenina, la guanyadora va 
er Fatima El Aouja, del CE 
Montornès, que va invertir 
un temps de 17’08’’.

Atletisme

L’equip masculí va finalitzar en primer lloc del Català de Clubs 
B i va aconseguir l’ascens al grup A, mentre que Jesús Castillo 
es va proclamar campió de Catalunya de proves combinades
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ESPORTS
El CB Prat, cuer a l’equador de 
la Lliga l’Adecco Or 

Tres victòries i onze 
derrotes. Aquest són 
els números del CB 

Prat Joventut al final de la 
primera volta de la Lliga 
a l’Adecco Or que l’ha si-
tuat en la darrera posició 
de la classificació. Lluny 
dels objectius marcats a 
principi de la temporada, 
el conjunt d’Agustí Julbe 
ha traçat una línia molt 
irregular en el seu primer 
any a la segona categoria 

nacional de bàsquet. Per a 
l’entrenador el seu equip 
“ha estat competitiu però 
li ha faltat solidesa i regu-
laritat en el treball. Si mi-
rem en quina posició es-
tem a la classificació ningú 
pot estar content. D’altra 
banda és veritat que sa-
bíem de les exigències de 
la categoria malgrat que 
hem tingut la constància 
de seguir lluitant els par-
tits fins al final”. 

SANT JOAN DESPÍ

De la Nava i Arruabarrena, 
campions d’Espanya de tennis 

El madrileny Daniel 
Muñoz De la Nava i 
la guipuscoana Lara 

Arruabarrena es van pro-
clamar campions d’Espanya 
absoluts de tennis en les 
instal·lacions del Tennis Sant 
Joan Despí van superar en 
les seves respectives finals 
al granadí Roberto Carballés 
(4-6, 6-1 i 7-6 -4-) i la gironina 
Paula Badosa (7-6 -7- i 6-1). 
Els campions succeeixen 
en el palmarès a Fernando 
Verdasco i Laura Pous, ven-
cedors el passat any. D’altra 

banda, la final de dobles es 
va disputar amb triomf per 
a la parella formada pel ma-
teix Roberto Carballés i Oriol 
Roca davant el també bar-
celoní Marc López i el gironí 
Pol Toledo per 6-1 i 6-4.

Exhibició 
Entre la final femenina i la 
masculina es va celebrar una 
exhibició de tennis en cadira 
de rodes amb la participació 
de Francesc Prat i José 
Coronat, que es va imposar 
a un set per 6-2. Durant la 

setmana es va organitzar 
també un torneig juvenil i 
un clínic per Mapfre. Com a 
novetat d'aquest any, tots 

els partits de la pista central 
han pogut ser seguits en 
directe a través d'internet 
via streaming.

Les instal·lacions del Tennis Sant Joan Despí va acollir una 
competició que va aplegar els millors tennistes del moment 

En una carta remesa per 
l’alcalde de Castelldefels, 
Manuel Reyes, al presi-

dent de la Generalitat, Artur 
Mas, sol·licita la propietat 
d'"una instal·lació que es va 
construir per als Jocs Olímpics 
però l'objectiu final era el de 
constituir un llegat de futur 
per a tots els ciutadans i ciuta-
danes de Castelldefels." 

L'objectiu de l'Ajuntament 
és aconseguir la propietat 
d'una instal·lació esportiva 
que passaria a ser utilitzada 
de forma directa pels ciuta-
dans, amb un ús més gran 

que el que en l'actualitat 
poden realitzar. Segons fons 
municipals, els veïns de Cas-
telldefels poden accedir al 
recinte i passejar, córrer o 
anar amb bicicleta al voltant 
de la làmina d'aigua, gràcies 
a un conveni de col·laboració 
entre l'Ajuntament i la secre-
tària general de l'Esport. En 
cas que la instal·lació passés 
a titularitat municipal, tots 
els serveis de la instal·lació 
podrien ser utilitzats pels 
ciutadans (piscina, gimnàs, 
camp de minigolf, camp 
d'entrenament de golf, entre 
d’altres activitats). Segons 

explica l’alcalde, Manuel 
Reyes, "Creiem que és una 
reivindicació justa en la nos-
tra voluntat de defensar els 
drets dels ciutadans de Cas-
telldefels. En aquests mo-

ments tenim una instal·lació 
al nostre territori a la qual 
podem accedir només en 
part. I volem que els nostres 
ciutadans puguin treure-li 
tot el rendiment possible”. 

CASTELLDEFELS

Manuel Reyes demana el traspàs 
del Canal Olímpic a l'Ajuntament 

Ramon Tribulietx triomfa al 
Mundial de Clubs de futbol 

L’Auckland City, de Nova 
Zelanda, va assolir un 
èxit històric al Mundial 

de Clubs de Futbol cele-
brat recentment al Marroc. 
L’equip entrenat pel vicentí 
Ramon Tribulietx va que-
dar en tercera posició, la 
millor classificació obtin-
guda fins ara per un equip 
d’Oceania. L’Auckland City 
hi va participar com a cam-
pió d’Oceania, títol que ha 

obtingut els darrers quatre 
anys, i va eliminar el Tetuan 
marroquí i el Sétif algerià, 
abans de caure en semifi-
nals contra el San Lorenzo 
d’Almagro. En el partit pel 
tercer lloc, l’equip de Tribu-
lietx va imposar-se als pe-
nals al Cruz Azul de Mèxic. 
El tècnic vicentí fa sis anys 
que entrena a Nova Zelanda 
i abans havia passat pel Cas-
telldefels i el Sant Andreu. 

L’alcalde de Castelldefels vol que instal·lació esportiva, que es 
va construir per albergar les proves de piragüisme dels Jocs 
Olímpics del 1992, passi a ser de titularitat municipal

L’entitat esportiva va 
iniciar desembre una 
nova etapa. El presi-

dent del CF Gavà, Manuel 
Maniega, va decidir posar 
fí a la relació que tenia el 
club amb l’empresa MSA 
Sports Advisory perquè 
“des de la junta directiva 
enteníem que no s’estava 
gestionant bé. No arriba-
va ni solucionava tots els 
problemes que teníem”. 
Així doncs, el mandata-
ri i els seus directius van 

acordar incorporar a una 
nova empresa anomena-
da Feeling Store SL, que 
“s’encarregarà de l’àrea 
de màrqueting i publicitat 
per aconseguir uns neces-
saris ingressos”, segons 
explica Maniega. A més, 
el mandatari va destituir 
Ramón López Adán com 
a director esportiu i Albert 
Poch, com a l’entrenador 
del primer equip. Juanma 
Pons és el nou tècnic del 
conjunt blaugrana. 

El Club de Futbol Gavà fa un 
canvi de rumb esportiu

Prop dels 800 partici-
pants van prendre 
part en la III Cinc Cims 

de Corbera. El recorregut, 
de poc més de vint-i-sis 
quilòmetres, va travessar 
els cinc cims que envolten 
la localitat. Emilio Fernán-
dez, amb 2h04’52’’, es va 
proclamar campió en ho-
mes. David González (Run-
ning Vigia, 2h09’34’’) i Toni 

Pallarés (Club Triatló Valli-
rana, 2h09’34’’) van ocupar 
la segona i tercera posició 
respectivament. A la ca-
tegoria femenina, Laura 
Sanzberro, del Fasttriatlon 
Club, va ser la primera amb 
2h32’25’’. El segon lloc va 
ser per Eva Mesado (Run-
ning Vigia, 2h35’58’’), men-
tre que Verónica Zaragoza 
(2h42’45’’) va ser tercera.

Uns 800 participants prenen 
part a la Cinc Cims de Corbera

Les seleccions catalanes 
de futbol femení sots 16 

i sots 18 van tancar la 
primera fase del Campionat 
d’Espanya Autonòmic amb 

dues victòries (Castella 
i Lleó i Extremadura) 
finalitzant invictes en 

aquesta competició que 
s’ha desenvolupat en el 
Municipal Les Planes. 

Futbol

El Real Madrid es va im-
posar al Barça a la final 
de la IX edició del Tor-
neig de Bàsquet Infantil 
Rei de Reis que es va ce-
lebrar en el municipal de 
Can Vinader. Els blancs 
es van desenganxar en 
el marcador en el primer 
quart i van finalitzar la 
primera meitat del partit 
28-39. No obstant això, 
els blaugrana van reac-
cionar i van signar un 

gran tercer quart fins a 
arribar a posar un a dalt 
en el marcador. Però el 
Reial Madrid no estava 
disposat a deixar esca-
par el torneig i va tornar 
a imposar la seva autori-
tat en l'últim quart fins 
a emportar-se el partit 
amb el definitiu 62 a 71, 
especialment gràcies a 
l'actuació de Usman Ga-
ruba, escollit jugador 
MVP del torneig i màxim 
anotador a la final.

Bàsquet



OFICINAS CENTRALES:
Travessera de les Corts, 310

 08029 BARCELONA

c/Pareto (parada exterior núm. 23-24 
del Mercat Santa Eulàlia)

08902 L’Hospitalet

CALDERAS DE CALEFACCIÓN MÁS SEGURAS, MÁS PEQUEÑAS
Y DE MENOR CONSUMO, TOTALMENTE AUTOMÁTICAS

Thema
F25 NOX

42 €/mes

Turbotec Exclusive
VMW 255/4-7

45 €/mes

Cerastar comfort
ZWN-25-8-MFA

42 €/mes

Novanox
24/24F

39 €/mes

la nueva calefacció

TODO INCLUIDO: caldera, 
instalación e IVA incluido
PAGO AL CONTADO 9% DESCUENTO
Disponemos de todos los  
modelos y potencias de calderas
CONSULTAS Y OFERTAS 
EN NUESTRA WEB: 
www.moherclima.com

¡¡PLAN “RENOVE” CALDERAS-CALEFACCIÓN!!

PRESUPUESTO GRATUITO TEL. 93 490 96 45

nueva 

CALDERAS BAJO NOX, Y DE CONDENSACIÓN

3 añossin interesesy sin entrada

0%

Rbla. Anselm Clavé,32  |  08940 Cornellà de LLobregat | www.latiendadepisos.com | info@latiendadepisos.com
Tel. 93 474 00 77 - 670 27 50 78

ALQUILER
NAVE INDUSTRIAL 

FRENTE SPLAU
SALIDA AUTOVÍA Y RONDA, 

400M2 / 200M2

1800 €/mes

Casa de 2 plantas, 250m2, 
garaje, terraza solarium 

a nivel, gran salón 
comedor, con chimenéa 

A Consultar

CASA - Cornellà / RamblaCORNELLÀ - En la misma Rambla
PISO CON ASCENSOR, TERRAZA, 

3 HABITACIONES, EXTERIOR SOLEADO, 

VISTAS A LA PLAZA DE LA IGLESIA Y 

AYUNTAMIENTO,  UNICO.

150.000€uros.

CORNELLÀ
Almeda 

Jto. Corte Inglés
piso con ascensor, 

4 habitaciones, todo 
reformado, mucho sol 

145.000€uros

CORNELLÀ
Gran piso de 110m2 con 
terraza de 180m2, 4 hab; 
2 baños, suitte, parking 
y trastero opcional, asc; 

A.A. + Calef. 

240.000€

CORNELLÀ - Zona EROSKI
Gran piso de 110m2, 
con terraza de 35m2, 

parking, trastero, 4hab., 
2baños, seminuevo, 

calefacción. aire acon., 
pocos vecinos

360.000€uros

BARCELONA

199.000€uros.

PLAÇA ESPANYA
GRAN PISO DE 105M2

4 HABITACIONES, 1 BAÑO, 
ASCENSOR, TERRAZA, VISTAS, 

SOL, MUY CÉNTRICO

ALQUILER 
CORNELLA CORREOS 
ATICO-DUPLEX CON 

TERRAZA-SOLARIUM A 
NIVEL, SUITE COMPLETA 
SEMI-NUEVO, AMUEBLA-

DO Y EQUIPADO CON 
TODO, IDEAL PAREJAS.

TRASTEROS EN ALQUILER EN 
CORNELLA, DESDE 15m2, 

CON VIGILANCIA, SEGURIDAD, 
ACCESO PRIVADO CON COCHE, 

FURGONETA O CAMION,  
A 2 MINUTOS DE METRO, 

RENFE Y TRANVIA.


